

What is Design Research ?


2023.5.25

17:00, Thursday (China)

10:00, Thursday (UK)

Offline: Lecture Theatre, School of Architecture (B14),
Xiangshan, CAA, Hangzhou, China

Online: ZOOM ID: 212 106 8888 password: 068888



In this lecture, I will look into the historical background of the concept of design research in architecture, and then discuss how we understand the term today. Four key questions will be addressed in particular. How can we conceptualise different kinds of research within architecture? In what ways does design research relate to the other research disciplines in architecture? When and why did design research emerge as a distinctive methodological approach? What are the incentives or pressures for us to engage in design research in architecture today?



Speaker Professor Murray Fraser (University College London)

Murray Fraser is Professor of Architecture and Global Culture at the Bartlett School of Architecture, University College London, UK. He is the former Chair of the Society of Architectural Historians of Great Britain. In 2008 his book *Architecture and the 'Special Relationship'* won the RIBA Research Award and CICA Bruno Zevi Book Prize, and his edited book on *Design Research in Architecture: An Overview* (2013) is a standard work in the field. He is General Editor for the 21st Edition of Sir Banister Fletcher's *Global History of Architecture* (2020), awarded the SAHGB's Colvin Prize. He received the 2018 RIBA Annie Spink Award for Excellence in Education.

Panellist Li Hua (Southeast University)
Qi Shanshan (Zhejiang University, China Academy of Art)

Chair Jianfei Zhu (Newcastle University)
Chen Lichao (China Academy of Art)
Gong Chenxi (China Academy of Art)

何为设计研究？

2023.5.25

星期四 17:00 (北京时间)

星期四 10:00 (伦敦时间)

线下：中国美术学院建筑艺术学院（14号楼）阶梯教室

线上：ZOOM 会议号：212 106 8888 密码：068888

本演讲考察建筑学中的设计研究这个概念的历史背景，进而探讨我们今天对于此概念的理解。我们将聚焦四个关键问题：我们如何理解建筑学中的不同类型的研究？设计研究如何与建筑学其他研究门类建立联系？设计研究何时、为何兴起为一种独特的方法？今天我们从事建筑设计研究的益处和驱动力是什么？



主讲人 莫瑞·弗雷泽教授（英国伦敦大学院巴特莱建筑学院）

莫瑞·弗雷泽是英国伦敦大学院(UCL)巴特莱建筑学院“建筑与全球文化”讲席教授。他是“英国建筑历史学家协会”(SAHGB)前任主席。他的专著《建筑与“特殊关系”：美国对于战后英国建筑的影响》(2008)获得英国皇家建筑师协会(RIBA)的研究奖和CICA Bruno Zevi 图书奖；他主编的《建筑学的设计研究：总览》(2013)是学界的标准读物。他是《Banister Fletcher 全球建筑史》(2020)第21版的总编辑；该书获得“英国建筑历史学家协会”Colvin图书奖。弗雷泽教授于2018年获得皇家建筑师协会“Annie Spink 杰出教育”奖。

对谈嘉宾 李华（东南大学）
戚山山（浙江大学、中国美术学院）

主持人 朱剑飞（纽卡斯尔大学）
陈立超（中国美术学院）
龚晨曦（中国美术学院）